
 

 
 

KÅS generalforsamling 2024 
Afholdt d. 11.01.2025 

 

 
Afbud: Viborg, Silkeborg 
 
Antal deltagere: 42 
 
 
 

Referat 
 

1.   Valg af dirigent. 
 

Henning Sandager blev valgt til dirigent. 

2.  Kontrol af stemmetal. 
 

Viborg Lystfiskerforening og Silkeborg Fiskeriforening var 
ikke repræsenteret. 
Alle andre var til stede. 

3.  Formanden aflægger beretning
. 
 

Tom Sørensen aflagde sin beretning. 
 
Toms beretning blev modtaget af generalforsamlingen uden 
bemærkninger. 
 
  

4.  Formanden for 
vandplejeudvalget 
aflægger vandplejeberetning. 
 
 

Ivan Andersen aflagde vandplejeudvalgets beretning. 
 
Der blev stillet opfølgende spørgsmål: 

o Agerskov Dambrug – hvordan er passageforholdene 
ved dambruget. Der blev svaret at KÅS er i proces på 
at få lavet bedre forhold for passage ved Agerskov 
Dambrug. 

 
o Der blev stillet spørgsmål til de mange 

regnbueørreder i åen. Det gav en kort drøftelse og 
en opfordring til at fangst af regnbuer registreres i 
fangstrapporten. 

 
o Ivans beretning blev herefter modtaget af 

generalforsamlingen. 
 

5.  Regnskab for 
KÅS fiskekonkurrencen 
fremlægges. 
 

Regnskabet blev fremlagt af kasserer Palle Christensen. 
 

6.  Kassereren 
fremlægger KÅS reviderede 
regnskab. 
 
 
 

Palle Christensen fremlagde KÅS reviderede regnskab. 
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7.  Fastsættelse af kontingent. Kontingentet blev fastsat med en ny fordelingsnøgle. 

LFSO og MVLF deler halvdelen af foreningernes kontingent 
der samlet udgør 26.000 kr. De øvrige medlemsforeninger 
deler ligeligt resten. 
 

8.  Det reviderede regnskab 
for Støtteforeningen for Karup 
Å Sammenslutningens 
   Vandplejefond fremlægges.  
 

Palle Christensen gennemgik det reviderede regnskab for 
støtteforeningen for Karup Å Sammenslutningen. 
 
Spørgsmål og kommentarer: 
 

o Spørgsmål til gevinstafgift. Palle laver et notat 
herom der videredeles. 

 
o Der blev spurgt til saldoen på KÅS hovedkonto set i 

relation til kontingentet foreningerne betaler. Palle 
argumenterede for at KÅS indehavende på samtlige 
konti kan benyttes til vandpleje. 

 
o Der blev stillet forslag om at tilskud til vandpleje fra 

kommuner m.fl. kan tilføjes som noter til 
regnskabet. Det tages med videre i KÅS bestyrelse. 

 
o Forslag om at søge tilskud til regulering af sæler og 

skarv. Det tages med videre i KÅS bestyrelse. 
 
 

9.  Budget for det kommende år. Palle Christensen gennemgik budget for det kommende år. 
10.  Behandling af indkomne 

forslag. Forslagene skal være 
formanden i hænde senest 2 
uger 
før ordinær generalforsamling. 
(Lørdag d. 28. december 2024). 
Indkomne forslag ved 
udsendelse af indkaldelse: 
 
Ændring af vedtægter. 
 

Kommentarer og forslag til justeringer: 
 
Vedr. punkt 5. 
Der blev lavet enkelte justeringer. Linje  
3, 4 og 5 slettes. 
 
Vedr. punkt 6. 
Afsnit med kasserer og sekretær rykkes ned. 
Linje med “formandens for KÅS vandpjejeudvalg godkendes 
af bestyrelsen” slettes, da denne er dobbeltkonfekt. 
 Der tilføjes “fordelingsnøgle” i linje 6. 
Dagsorden: Der ændres, så kontingent kommer efter budget 
i dagsordenen. 
 
Ved alle punkter. 
Der tilføjes paragraf tegn i hele dokumentet. 
Bullets laves om til tal i de enkelte underpunkter. 
 
Herefter blev forslaget om vedtægtsændringer vedtaget. 
 
 
 

11.  Valg 2 bilagskontrollanter, samt 
2 suppleanter for KÅS regnskab 
og Støtteforeningen Karup Å 

Genvalg til bilagskontrollanter samt suppleanter. 
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Sammenslutningens Vandplejef
onds regnskab. 
 
 

12.  Eventuelt. 
 

Der blev spurgt ind til mindstemål på 40 cm. Dirigenten 

opfordrede til at bringe punktet op i egen forening og den 

vej ind i KÅS og understregede at denne diskussion ligger 

inden under forvaltningsplanen som der løbende arbejdes 

på i KÅS bestyrelse. 

 

Kort drøftelse af forvaltnings plan med udgangspunkt i et 

kort resume fra Tom.  

  
Bemærkning omkring at lytte til vandpleje folkene og lade 
deres viden være retningsviser for hvor KÅS sætter sit fokus. 
 
Bemærkning omkring betydningen af de vanskelige forhold 
der har været for garnfiskerne i år har medført en betydelig 
større opgang af fisk. Opfordring til at have fokus på 
garnfiskeriet. 
 
Opfordring til at have en ordentlig og sober dialog, også når 
det er de svære emner der drøftes. 
 
Opfordring til at bestyrelsen er opmærksom på at 
moderatorer på Facebook er saglige og ordentlige, og at de 
emner der lægges ud på de sociale medier er velvalgte. 
 
Forespørgsel på bestandsanalyse. Tom oplyste at der ikke er 
en på vej i Karup Å, da det er en omkostningstung opgave. 
Tom oplyste, at det kunne være en mulighed at søge fonde 
til at få den lavet.  
 
Jan Snejbjerg overrakte Tom Sørensen en gave fra 
bestyrelsen. 
 
Dirigenten erklærede generalforsamlingen for afsluttet. 
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